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Vážení spoluobčané, 
je to už půl roku od 
mého zvolení sta-

rostou. Musím říct, že to 
uteklo strašně moc rychle 
a bylo to hodně intenziv-
ní. Spousta věcí je pro mne 
nových, ale mám rád výzvy 
a rád se učím nové věci, kte-
ré mne posouvají vpřed.

Bohužel již na začátku 
musím konstatovat, že ne 
všechny situace a moje 
zjištění jsou pozitivní. Přes-
to mne práce pro Rudník 
strašně baví a jsem nadše-
ný z přístupu a z profesio-
nality kolektivu spolupra-
covníků na obecním úřadě, 
kteří mi jsou oporou. Co mi 
však ubírá sílu a čas na prá-
ci pro obec, jsou nekončící 
komentáře na sociálních 
sítích. Předvolební souboj 
skončil dnem voleb, ale 
někdy to vypadá, že stále 
pokračuje, a to ve velmi 
podobném nebo i horším 
duchu jako v čase před ko-
munálními volbami. Všich-
ni asi tušíme, že tento pří-
stup nás nikam neposune 
a jen nás brzdí v práci pro 
Rudník. Nejvíce mně vadí, 
že některé komentáře mají 
už vliv i na můj osobní a ro-
dinný život. Jak už jednou 
jeden člověk řekl, „Rodina 
je to nejcennější, co mám“, 
a proto nedovolím mým 
nejbližším ubližovat. Než 
trávit hodiny sepisováním 
nekonečných románů jsem 
se rozhodl na některé ko-
mentáře, které moji oso-
bu očerňují, nereagovat. 
Nechám na vás, občanech, 
abyste posoudili moji prá-
ci, a ti, co mne znají, jistě 

potvrdí, že některá tvrzení 
jsou vykonstruovaná s jedi-
ným cílem.

Práci zastupitelů, rady 
obce, pracovníků obecního 
úřadu a nakonec i moji mů-
žete sledovat na webových 
stránkách obce, v Rudnic-
kých novinách, na sociál-
ních sítích obce a nově i na 
online zastupitelstvu, ale 
raději budeme, pokud se 
zúčastníte osobně. Nastar-
toval jsem i nový přístup 
komunikace starosty, kdy 
organizujeme osobní setká-
vání s občany pod názvem 
„Pokec se starostou“. Kona-
jí se vždy v určité části obce 
a o místě a datu konání bu-
dete informováni prostřed-
nictvím informačních kaná-
lů a také osobní pozvánkou 
ve svých poštovních schrán-
kách. Formát diskuse je ve-
lice volný a přátelský. Zá-
věry z diskuse používáme 
jako zásobárnu nápadů na 
zlepšení neutěšených situa-
cí ve vašem okolí a problé-
mů, které vás trápí a nejsou 
vám lhostejné. 

A nyní snad trochu po-
zitivnější zprávy, co se po-
vedlo:

Po nástupu jsme se sna-
žili zorientovat a co nej-
rychleji začít řešit potřeb-
né věci k běžnému chodu 
obce a agendy, které jsou 
nedílnou součástí této prá-
ce. S odstupem času mohu 
říci, že bez vydatné pomoci 
úředníků by to bylo takřka 
nemožné, a za to jim velmi 
děkuji.

V řadě projektů se nava-
zuje a pokračuje dále, jako 
je například přestavba no-
vého obecního úřadu č. p. 
56, výstavba autobusového 
terminálu, pokračování 
v kanalizaci směrem na 
Leopoldov a pivovar, chod-
níky směr Arnultovice a pi-
vovar. Během února se do-
končil a zkolaudoval nový 
sběrný dvůr, který se vám 
občanům otevřel 1. března.

Proběhl výběr nového 
poskytovatele mobilních 
služeb, do kterých se nám 

podařilo zakomponovat 
i pevné linky a pevné při-
pojení k internetu. Touto 
mravenčí prací se podařilo 
vyjednat poskytované služby 
ve větším rozsahu (více mo-
bilních dat), přidat GPS mo-
duly do všech vozidel obce 
vč. hasičské techniky pro vy-
tváření automatických knih 
jízd, a to vše ještě s úsporou 
oproti předchozí smlouvě.

Došlo k vypovězení 
smlouvy s advokátní kance-
láří, která zastupovala obec 
a poskytovala právní pora-
denství. Nově jsme sjedna-
li tyto služby přes Svazek 
obcí Horní Labe, kterého 
je obec členem, a to se stej-
nou advokátní kanceláří 
i ve stejném rozsahu prací. 
Takže se pro obec ani pro 
zaměstnance, kteří byli 
zvyklí těchto služeb pro vý-
kon své práce využívat, nic 
nezměnilo a obec za právní 
služby zaplatí o 70 000 Kč 
za rok méně.

Proběhla revize smluv na 
provedení práce a zde došlo 
k úplnému zrušení dvou 
takovýchto dohod, sepsa-
ných na informování o sta-
vu některých odpadových 
hnízd, čímž z obecní kasy 
neodejde ročně 14 400 Kč. 
Téměř všechny smlouvy, 
které byly sepsány na pau-
šální platby, byly od nového 
roku sepsány na hodinové 
taxy, od čehož si slibujeme 
také určité finanční úspory, 
ale hlavně dokladovatel-
né a spravedlivé vyplácení 
těchto prostředků.

Nemalou úsporu mzdo-
vých nákladů činí i snížení 
stavu počtu úředníků o jed-
no místo. Pozici tajemníka 
v blízké době neplánujeme 
obnovovat.

Společně s vámi se těším 
na příchod jara a teplejších 
dnů, kdy nám Rudník zeze-
lená a rozkvete. Dovolte mi 
popřát vám krásné svátky 
velikonoční a rodinnou po-
hodu. 

Pavel Steklý
starosta

OBČANSKÁ PORADNA

Ocitli jste se vy nebo vaši blízcí v těžké životní situaci? Sociální pracovnice města 
Hostinné Jana Pospíšilová se vám pokusí pomoci, předá kontakty na příslušné instituce 

a poskytne základní sociální poradenství.

Termíny: 13. 4. a 11. 5. od 12 do 15 hodin 

v budově DPS, vchod proti altánku

Obsazení výborů obce Rudník:

Kontrolní výbor: 
Jan Teplý, Eva Čekalová,  
Markéta Lhotová

Finanční výbor:
Luboš Hampl, Kateřina Fejglová,  
Zdeněk Bitto

Obsazení komisí:

Komise pro občanské  
a sociální záležitosti: 
Jana Svobodová, Iva Formanová, 
Lenka Kordová, Dana Malochová, 
Věra Prouzová, Jana Stuchlíková

Komise pro životní prostředí 
a rozvoj obce: 
Jiří Šedivý, Jan Franta, Jaromír 
Korda, Roman Kuhn-Gaber, 
Josef Štěp

Kulturní komise:
Iva Formanová, Petra Adamcová, 
Tereza Brožová, Michael Čakrt, 
Aneta Šedivá

Povodňová komise: 
Pavel Steklý, Jiří Stuchlík, 
Michal Hronek, Petr Birtus, 
Lukáš Skalský, Jiří Šedivý, David Čáp

Pracovní skupiny  
zastupitelstva obce:

Pro revitalizaci veřejného 
prostranství (návsi) před bývalým 
pivovarem a u evangelického 
kostela:
Josef Smutný, Jan Franta, 
Olga Hájková, Michael Čakrt, 
Jana Svobodová, Kateřina Fejglová, 
Lubomír Jíra, Jiří Kučera, 
Jiří Stuchlík, Jiří Šedivý, 
Dana Brožková

Programu rozvoje obce Rudník na 
období let 2024–2030 – skupina 1:

Pavel Kaplan, Petra Sekerková, 
Eva Čekalová, Alice Kuhn-Gaberová, 
Jana Svobodová, Kamila Vejdělková, 
Luboš Hampl, Petr Folberger, 
Jan Teplý, Vladimír Holič, 
Jiří Stuchlík

Programu rozvoje obce Rudník na 
období let 2024–2030 – skupina 2:

Lukáš Skalský, Kateřina Fejglová, 
Jiří Šedivý, Michal Hronek, 
Jiří Stuchlík, Olga Hájková, 
Lenka Seidlová, Martina Jirásková, 
Josef Smutný, Jiří Kučera, 
Michael Čakrt



3Rudnické noviny | 1/2023

RADNICE www.rudnik.cz

Plánované, probíhající, ukončené  
investiční akce a opravy
1) Rekonstrukce sběrného dvora 
a zázemí pro technickou četu 

Od minulého vydání RN se 
v této investiční akci podařilo 
dále pokročit, když se po mon-
tážích hal zhotovitel soustředil 
na zpevněné asfaltové plochy. 
Z důvodu některých nutných 
změn se termín dokončení 
díla prodloužil do konce lis-
topadu a dodavatel stavby jej 
přesně na den dodržel. Den 
předání však neznamenal již 

možné užívání této stavby, ale 
naopak nás čekal velký kus 
práce ohledně kolaudačního 
řízení. Po doložení všech po-
žadovaných dokladů na místní 
stavební úřad se podařilo do 
konce února tuto stavbu zko-
laudovat a nic nebránilo jejímu 
oficiálnímu otevření dne 1. 3. 
2023. Nyní finanční souhrn. 
Původní cena z výběrového 
řízení 9 554 526 Kč, v průbě-
hu stavby došlo k problémům 
s podložím, které zapříčinilo 
navýšení ceny  díla o 2 155 820 
Kč. Závěrečný účet této akce vč. 
projektové dokumentace, od-
borného dozoru stavby a všech 
nákladů činí 12 566 945 Kč 
s výší dotace 7 569 313 Kč a se 
spoluúčastí obecních financí ve 
výši 4 997 632 Kč. V současné 
době probíhá proces vyříze-
ní dotace a pevně doufám, že 
vše dopadne ve prospěch obce 
Rudník. Na závěr bych nerad 
rozvířil další diskuse, proč ten-
to sběrný dvůr je tam, kde je, 
ALE nedá mi to zdůraznit, že to 
ZDALEKA není jen sběrný dvůr, 
ale také ve velké míře zázemí 
pro naši technickou četu ohled-
ně dílen, garáží, skladovacích 
a provozních prostor. Tak snad 
bude dobře sloužit nejen jim, 
ale nám všem společně.  

2) Autobusový terminál u pošty 

V předchozích RN jsem vás 
informoval ohledně průběhu 
jeho výstavby, na což bych rád 
navázal. Ačkoliv uplynulé zim-
ní období nebylo nijak kruté, 

muselo dojít na této investici 
k přerušení. Před nástupem 
zimy se zhotoviteli naštěstí 
podařilo dokončit betonářské 
práce dle harmonogramu, což 
přineslo jistou úlevu. Po do-
končení betonářských prací na 
objektu „autobusové čekárny“ 
již nebude potřeba jeřáb, jejž 
u pošty nešlo přehlédnout, 
a proto byl v lednu demonto-
ván a odvezen. Nyní, v druhé 
polovině března, již sdružení 
firem PDV Stavby a AQUABE-
TON avizovalo nástup na stav-
bu a pokračování ve stavebních 
pracích. Nyní opět k financím. 
Cena dle výběrového řízení činí 
16 008 432 Kč, maximální výše 
dotace 7 989 189 Kč. Takže po-
kud nenastanou nějaké neo-

čekávané náklady, spoluúčast 
z obecních prostředků bude 
činit 8 019 243 Kč  a termín do-
končení je podle harmonogra-
mu stanoven na konec května 
2023. Vzhledem k nepřízni-
vým klimatickým podmínkám 
dojde pravděpodobně k určité-
mu skluzu oproti harmonogra-
mu prací. O dalším vývoji zase 
tedy v příštím vydání RN…  

3) Stavební úpravy v č. p. 56 – 
pošta a majetkový odbor 

Na rozdíl od předchozí akce 
nemají klimatické podmínky 
na tento investiční záměr vliv, 
a mohla tedy dle harmonogra-
mu probíhat i přes zimu. Vý-
herce výběrového řízení, firma 
B.C.M. Company s.r.o., si za-
slouží pochvalu za ukázkovou 
návaznost prací v kombinaci 
s dalšími firmami, řemeslníky 
jakožto subdodavateli. K dneš-
nímu dni je stavba ve fázi, kdy 
jsou téměř hotové betonářské, 
zámečnické a sádrokartonářské 
práce, výtah je ve výrobě. Prak-
ticky každý den se na stavbě 
nejen při kontrolních dnech po-
tkáváme s topenáři, elektrikáři 
a řešíme, dolaďujeme spousty 
věcí, které vyvstaly mimo pro-

jektovou dokumentaci a kte-
rých je požehnaně . Zároveň 
díky kolektivní spolupráci 
mých kolegyň a kolegů se nám 
podařilo doladit a definitivně 
rozvrhnout jednotlivé kancelá-
ře jednotlivých odborů a úřed-
níků. V současnosti se opět ko-
lektivně řeší podlahové krytiny, 
výběr obkladů, dlažeb a také vy-
bavení nových prostor. Rozpo-
čet této akce  je 23 464 396 Kč 
a bohužel bez dotace, o kterou 
bylo v minulosti neúspěšně za-
žádáno. Rekonstrukce probíhá 
i v prostorech Pošty Partner, je-
jichž součástí bude informační 
centrum. U něj se řeší dotační 
titul na vybavení s podporou 
85 % z celkových uznatelných 
nákladů 1 041 810 Kč. V běhu 
je také dotační titul na vytápě-
ní formou tepelného čerpadla 
v kombinaci s FVE a bateriovým 
centrem, což by výrazně snížilo 
náklady na vytápění i celkové 
náklady na provoz OÚ oproti 
původně navrženému plyno-
vému kotli. Věřím, že největší 
komplikace na této akci snad 
máme již za sebou a brzy se bu-
deme stěhovat.

Lukáš Skalský 
technik MO

Nárůst ceny elektrické 
energie dovedl vedení obce 
k myšlence, zda vypínat 
v noci veřejné osvětlení 
v obci. I přestože obec na 
konci loňského roku díky 
zastupiteli Janu Teplému 
velice dobře nakoupila 
elektrickou energii na bur-
ze, musíme přemýšlet, kde 
všude ještě ušetřit. Zastu-
pitelé i s podporou výsled-
ků ankety (PRO vypínání 
68, PROTI vypínání 19, 
z celkově oslovených 500 
obyvatel) rozhodli o vypí-
nání veřejného osvětlení 
v období od 1. 3. 2023 do 
30. 9. 2023 v době od 0.00 
do 4.00 hodin v celé obci. 
Předpokládaná úspora cca 
150.000 Kč bude využita na 
výměnu neúsporných svíti-
del veřejného osvětlení. 

Vyzkoušeli jsme anketu 
pro občany, kterou jsme 
realizovali prostřednictvím 
aplikace Munipolis – Mo-
bilní rozhlas. Všem, kdo se 
do ankety zapojili a přidali 
i komentář, moc děkuje-
me. Realizace ankety má 
ještě nějaké nedostatky, ale 
v budoucnu je odstraníme.

Jirka Stuchlík

NOČNÍ SVÍCENÍ V OBCI

BANKOMAT V RUDNÍKU

Čtyři banky (Komerční 
banka, Moneta Money, Air 
Bank a UniCredit Bank) 
spojily síly a začaly si na-
vzájem sdílet bankomaty. 
Jeden takový bankomat 
budeme mít i v Rudníku. 
Plánujeme jeho umístění 
v objektu bývalé garáže 
u nově vznikajícího auto-
busového terminálu, kde 
by měl být přístupný 24 
hodin. Předpokládáme, že 
bude zprovozněn ve druhé 
polovině tohoto roku.

Více se o těchto banko-
matech dočtete na adrese:

https://1url.cz/QrPVh

Jirka Stuchlík

https://1url.cz/QrPVh
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Ve středu 1. března bylo po 
revitalizaci otevřeno sběrné 
místo obce Rudník v areálu 
bývalého sběrného dvora ve-
dle obecního úřadu. Pro ob-
čany bude otevřeno ve středu 
od 14:00–17:00 a v sobotu od 
9:00–11:00 hod. Ve výjimeč-
ných případech je možné te-
lefonicky a dopředu domluvit 
převzetí odpadu mimo otví-
rací dobu s odpovědným za-
městnancem panem Petrem 
Birtusem v pracovní dny mezi 
7–14 hod.

Do sběrného místa mohou 
občané Rudníku a chataři bez-
platně ukládat odpad z do-
mácností, nikoli z živností 
a podnikání, pokud mají řádně 
zaplacený místní poplatek za 
nakládání s odpady. V souvis-
losti s tím připomínáme platbu 
za letošní rok, která zůstává 
ve stejné výši jako loni, tedy 
600  Kč na osobu a rok. Poplatek 
je splatný do 30. června na účet 

obce číslo 1303691309/0800 
nebo v pokladně úřadu.

Po obci máme rozmístěno 
22 sběrných hnízd pro soustře-
ďování tříděného odpadu a bě-
hem vegetační části roku vel-
koobjemové kontejnery na 
bioodpad ze zahrad a kuchyní. 
Jejich aktuální rozmístění na-
jdete na stránkách obce. Kon-
tejnery na papír a plast jsou 
vyváženy 1x za týden, ostatní 
podle potřeby. Víme, že někte-
ré kontejnery bývají zejména 
během léta přeplněné. Místo na 
přidávání nových nádob není 
nafukovací, a tak vás žádáme, 
abyste nezapomínali sešlapovat 
petky a plechovky, rozkládat 
krabice, případně využívat jiná, 
méně naplněná hnízda.

Děkujeme, že svůj odpad 
třídíte. Vy, kdo ne, přidejte se 
a třiďte správně. Díky!

Lenka Seidelová

Téma: odpady DO SBĚRNÉHO MÍSTA JE MOŽNÉ ODEVZDAT TYTO ODPADY 
A ZPĚTNĚ ODEBÍRANÁ ELEKTROZAŘÍZENÍ:

→ objemný odpad
– nábytek, matrace, koberce, linolea…
– vany, umyvadla, zrcadla…

→ nebezpečný odpad
– barvy, lepidla, pryskyřice
– motorové, převodové a jiné oleje včetně filtrů
– nemrznoucí a brzdové kapaliny
– kyseliny, zásady, rozpouštědla, pesticidy a jiné škodlivé 

látky
– textilie, obaly a jiné věci znečištěné nebezpečnými látkami

→ elektroodpad – zpětný odběr  
(vyřazené kompletní elektrozařízení)
– ledničky, mrazničky
– televizory, monitory, drobná elektrozařízení, počítače, 

tonery 
– sporáky, mikrovlnné trouby, bojlery 
– zářivky, žárovky 
– baterie, monočlánky

→ kovy
– především kovy větších rozměrů, které nelze vhodit do 

nádob na kovové obaly ve sběrných hnízdech rozmístě-
ných po obci

→ textil
– textilní materiály a výrobky, které nejsou svými rozměry 

nebo kvalitou vhodné pro vhození do kontejnerů charity 
rozmístěných po obci

→ bioodpad
– zeleň ze zahrad a odpady rostlinného původu z kuchyní
– kontejner je umístěn za sběrným dvorem, aby byl umož-

něn neomezený přístup

Dále je zde možné odevzdat vytříděné využitelné složky ko-
munálního odpadu (papír, plast, sklo, jedlý olej) stejně jako do 
sběrných hnízd po obci. Odpady předávejte roztříděné podle 
jednotlivých druhů. Zbytkový komunální odpad nepatří do sběr-
ného místa, ale do popelnic občanů.

DO SBĚRNÉHO MÍSTA NENÍ MOŽNÉ  
ODEVZDAT TYTO ODPADY:

→ pneumatiky 
– vybírají se dle zákona v režimu zpětného odběru, toto 

místo u nás zatím nelze zřídit
– použité pneu od vás bezplatně převezme pneuservis 

KRAUS & SPOL. s.r.o. Čistá nebo pneuservis Za nádra-
žím Hostinné

→ stavební suť 
– občan je dle zákona povinen zajistit písemnou smlouvou 

předání stavebního demoličního odpadu oprávněné oso-
bě ještě před vznikem tohoto odpadu; to znamená, že 
by měl mít alespoň potvrzenou objednávku ze skládky 
nebo recyklačního střediska, kam tento odpad poveze

→ odpady z živností a podnikání

Malý test – kde je chyba? 
(foceno v Rudníku)

1) Kontejner na papír
2) Kontejnery na plast
3) Kontejner na bio
4) Nádoba na kovy

1

2

3 4
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Strategický plán obce je 
jedním z nejdůležitěj-
ších dokumentů rozvoje 
územních celků. Můžeme 
si ho představit jako tako-
vou kuchařku, která nás 
povede k předem vytyče-
nému cíli bez ohledu na 
politickou situaci v obci. 
Cílem tohoto strategické-
ho plánu je Rudník a jeho 
podoba v roce 2030. 

Proces tvorby tohoto doku-
mentu jsme svěřili do rukou 
odborníkům společnosti Drag 
s.r.o., která má se zpracová-
ním tohoto typu dokumentů 
mnohaleté zkušenosti. Tato 
společnost vypracovala mj. 
plán rozvoje města Hostinné, 
které se jím řídí již několik let 
ke spokojenosti všech zúčast-
něných stran. Na jeho zpraco-
vání podala obec Rudník na 
Královéhradecký kraj žádost 
o dotaci, která by mohla po-
krýt část nákladů.

Proces tvorby dokumentu 
má svá pravidla a lze ho roz-
dělit do tří hlavních částí. Prv-
ní část se nazývá Analytická. 
Zpracovatel v ní shromáždí 
informace v klíčových oblas-
tech, území, obyvatelstvo, 

hospodářství, infrastruktu-
ra, občanská vybavenost, ži-
votní prostředí, správa obce. 
A právě v této části se počítá 
se zapojením vás, občanů. 
Toto zapojení bude mít dvě 
linky. Dotazníkové šetření, 
kde nám můžete odpovědět 
na zásadní otázky bytí a žití 
v Rudníku, a veřejné projed-
nání potřeb, kde budete for-
mou řízené debaty diskutovat 
nad palčivými tématy. Dotaz-
níky budou mít dvě podoby, 
elektronickou a papírovou. 
Papírová forma dotazníků 
určená k ručnímu vyplnění 
zároveň obsahuje odkaz na 
elektronickou verzi v podobě 
QR kódu a je součástí tohoto 
vydání Rudnických novin. Vy-
plněné dotazníky budete moci 
odevzdat na sběrných místech 
v obci (schránka u obecního 
úřadu, obchod COOP Bělidlo, 
na poště) do 17. 4. 2023. V ten-
to den bude ukončen i sběr 
elektronické verze. Nad rámec 
zapojení občanů do přípravy 
vzniknou dvě pracovní skupi-
ny z řad zastupitelů, odborné 
veřejnosti, podnikatelů či ne-
ziskových organizací působí-
cích v obci, které budou připo-
mínkovat celý proces tvorby. 

Zásadním momentem pro to, 
aby vznikl kvalitní rozvojo-
vý dokument, je nestrannost 
zpracovatele, která je zárukou 
odstranění „provozní slepo-
ty“ a objektivnosti posouzení 
navrhovaných témat k řešení 
tak, aby nebyla upřednostně-
na či naopak opomenuta té-
mata důležitá jen pro některé 
skupiny obyvatel.

Výstupy z této části budou 
zapracovány do druhé části, 
Strategické. Ta bude obsa-
hovat Vizi rozvoje a klíčové 
oblasti, strategické cíle, opat-
ření a aktivity, které k cíli po-
vedou. Třetí částí bude Akční 
plán, který bude obsahovat 
klíčové projekty na 1–2 roky 
a nastaví prioritizaci k jednot-
livým akcím.

A protože nechceme, aby 
naše strategie ležela v šuplíku, 
ale chceme, aby to byl doku-
ment živý, je třeba s ním umět 
také pracovat. Proto bude ob-
sahovat i Implementační část, 
která bude průběžně hodnotit 
jeho naplňování. Zároveň by 
k němu mělo být přihlíženo 
při každém plánovaném in-
vestičním záměru obce, při 
územním plánování či proces-
ních inovacích.

Celý dokument bude předlo-
žen na podzim ZO ke schvále-
ní a tímto momentem by měl 
i vstoupit v platnost. Nezbývá 
mi nic jiného než nám všem 
popřát, aby se nám celý proces 
podařil ke spokojenosti všech 
a abychom společně měli vůli 
Strategický plán naplnit. 

A pro kreativní nedočkavce 
přinášíme jednu velkou výzvu 
– Soutěž o logo a motto pro 
nový strategický dokument – 
více informací v článku níže.

Kateřina Fejglová

Strategický plán obce Rudník do roku 2030

SOUTĚŽ

Vážení obyvatelé Rudníku, 
rok 2023 je posledním rokem 
platnosti současného Strate-
gického plánu rozvoje obce a je 
třeba připravit vizi a cíle další-
ho směřování. Od února 2023 
na nové podobě pracujeme, ale 
nemůžeme v  tom zůstat sami. 
Přijměte pozvání ke spoluvy-
tvoření loga a  motta pro Plán 
rozvoje obce Rudník do roku 
2030 formou výtvarné soutěže. 

Chceme vytvořit logo a motto, 
které bude vystihovat proces 
(směr) rozvoje obce Rudník či 
jeho obraz v roce 2030. 

Přihlásit se mohou všechny vě-
kové kategorie, jednotlivci či 
skupiny, školní třídy, družiny, 
zájmové kluby i  spolky, které 
v obci prokazatelně působí. Pro-
stě každý, kterého naše soutěž 
osloví. Hodnocení vašich návrhů 
bude bodové a provede ho ko-
mise zvolená řídicí skupinou pro 
Strategický plán dle následují-
cích kritérií:

Formální náležitosti: 
(vylučovací kritérium – přípust-
ná varianta je 4x ano)
– Návrh byl předložen v termí-

nu. 
– Návrh obsahuje motto i logo.
– Účastníci soutěže/organiza-

ce/apod. prokazatelně půso-
bí v obci.

– Předložený návrh souhlasí 
s užitím dílka pro potřeby or-
ganizace obce Rudník.

Funkčnost loga:
(hodnocení 0–5 bodů)
– Je dostatečně kontrastní?
– Je snadno rozpoznatelné 

k  identitě obce? (Je spojeno 
s aktivitou rozvoje obce, udá-
lostí typickou pro Rudník, je 
spojeno s  historií obce či je 
z loga patrné místní určení)

– Nese dobrou emoci?
– Ztvárňuje maskota (avatara), 

který může strategický plán 
doprovázet?

Funkčnost motta:
(hodnocení 0–5 bodů)
– Je přiměřeně dlouhé?
– Obsahuje „MEM“, vtip či 

hlášku (může být provedeno 
prostým využitím zajímavé 
předpony, přípony, koncovky 
či speciálního znaku)?

– Je z motta patrná platnost? 
– Je motto postaveno na příbě-

hu (legendě)?
– Koresponduje motto s logem? 

Vítězný návrh graficky zpra-
cujeme. Vybrané motto a  logo 
bude primárně dotvářet vi-
zuální stránku Strategického 
dokumentu, jeho aktualizace 
a hodnocení a stane se symbo-
lem rozvoje obce do roku 2030. 
Nahradí současný symbol pro 
rozvoj do roku 2022.

Odměna:
Cena – finanční dar 2000 Kč
Cena – finanční dar 1500 Kč
Cena – finanční dar 500 Kč

Jak se přihlásit?

Svůj návrh posílejte nebo osob-
ně doneste na adresu obecní-
ho úřadu: OÚ Rudník, č. p. 51, 
54372. Návrh můžete poslat 

i  e-mailem na adresu obec@
rudnik.cz. Obálku označte logo 
a motto – NEOTVÍRAT.

Obálka musí obsahovat:
– jméno účastníka soutěže, 

či označení skupiny autorů;
– počet autorů, podílejících se 

na vytvoření loga a motta;
– organizace (pokud je rele-

vantní);
– kontaktní osobu (pokud je 

relevantní);
– kontakt na účastníka soutě-

že či jeho zástupce (adresa, 
telefon, e-mail);

– důvod, proč jsme se do sou-
těže přihlásili?

– znění motta;
– datum a podpis.

Účastník soutěže uděluje sou-
hlas s užitím svého díla organi-
zací obec Rudník. 

Poslední den ukončení soutěže 
je 30. 4. 2023. 

Těšíme se na vaše návrhy!

Dotazník je přílohou tohoto 
vydání Rudnických novin. 
Online ho můžete vyplnit 
na tomto odkaze:
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Tři čtyřleté mandáty – to je 
dlouhá doba, která překra-
čuje maximální souvislé 
období výkonu funkce 
prezidenta republiky. Za 
dvanáct let se toho dá hod-
ně stihnout. Spoustu věcí 
lze úspěšně dotáhnout do 
konce, spoustu věcí lze ale-
spoň rozjet, spousta věcí 
se nepodaří nebo pokazí. 
O tom, jak hodnotí své pů-
sobení ve funkci starosty, 
jsem si povídal s Alešem 
Malochem.

Jako starosta jsi poprvé vze-
šel z voleb v říjnu 2010. Byl 
jsi pátý na kandidátce Do-
mova, co se týče absolutního 
počtu hlasů jsi byl šestý. Co 
tě posadilo do starostovské-
ho křesla?

To, že jsem se tehdy stal sta-
rostou, vzešlo z poměrně složi-
tého povolebního vyjednávání. 
Já jsem tenkrát ambice na sta-
rostování neměl, nicméně to 
dopadlo jinak.

Zajímal ses o komunální po-
litiku nějak hlouběji i před 
svou kandidaturou?

Ani ne, spíš jsem občas za-
registroval – jako každý občan 
– různé přestřelky tehdejších 
zastupitelů a úředníků mezi 
sebou v Rudnických novinách 
a pak samozřejmě odvolání 
jedné i druhé starostky v jed-
nom volebním období. 

Překvapilo tě něco po tvém 
nástupu do funkce nějak 

výrazně? Přece jenom jsi 
přišel ze sféry soukromého 
podnikání...

Bylo toho hodně. Nejvíc asi 
ta zodpovědnost. Do té doby 
jsem rozhodoval sám za sebe. 
Pokud se mi něco nepovedlo, 
byl to pouze můj neúspěch, 
a naopak. Zodpovídal jsem 
pouze sám za sebe a najednou 
tu byla zodpovědnost za obec 
o dvou tisících obyvatel.

Jak bys zhodnotil své první 
volební období? Tedy roky 
2010–2014.

Jako vyloženě budovatelské. 
V těchto čtyřech letech se Rud-
ník měnil asi nejviditelněji. 
V podstatě okamžitě po mém 
nástupu se začala rekonstruo-
vat škola, DPS, venkovní opra-
va budovy pošty, zbourala se 
sokolovna a na jejím místě je 
dnes sportoviště. Zkrátka díky 
lidem, které jsem měl okolo 
sebe, se Rudník nadechl a za-
čal rozkvétat.

Asi hlavním zlomem v této 
době byly povodně v červ-
nu 2013. Pokud si dobře 
vzpomínám, byl jsi zrovna 
na dovolené a narychlo ses 
vracel.

Ano, to je pravda. Živě si na 
to pamatuju. 

Kromě šílené devastace – 
vidíš na té živelní katastrofě 
i něco pozitivního? Přinesla 
ti něco?

Rozhodně přinesla. Strhla 
se obrovská vlna solidarity. 

Lidé k sobě byli ohleduplní, 
pomáhali si navzájem. Krom 
Rudnických pomáhala celá 
republika od obcí, měst po fir-
my, politické strany apod. Tak-
že jestli mi to něco pozitivního 
přineslo, tak zjištění, že v té 
době byl svět ještě v pořádku. 
Po povodních se Rudník opět 
začal postupně měnit. Takže 
známé rčení „všechno špatné 
je pro něco dobré“ v našem 
případě platí dvojnásobně.

Z mého pohledu jako člově-
ka, který žil více než deset 
let v Praze a do Rudníku se 
vracel tak maximálně na 
prodloužený víkend, se obec 
podstatně změnila. K lepší-
mu. Všude byly vidět reno-
vace (které stále pokračují) 
a třeba dopravní obslužnost 
se se situací na počátku sto-
letí vůbec nedá srovnat. Proč 
to dřív nešlo a teď ano?

Děkuji za poklonu. Proč to 
dřív nešlo, netuším. Je to o sna-
ze a ochotě chtít něco změnit. 
Nám se tehdejší situace v Rud-
níku nelíbila a rozhodli jsme 
se s tím něco udělat. Výsledek 
není ještě ideální, ale dávám ti 
za pravdu, je to lepší než kdy-
koliv předtím. Díky lidem, kte-
ří na tom intenzivně pracovali.

Pojďme dál. Asi hlavním 
úspěchem tvého druhého 
volebního období bylo vítěz-
ství v krajském kole soutěže 
Vesnice roku 2016. Jak tě 
napadlo naši obec přihlásit?

S myšlenkou přihlásit obec 
do soutěže jsem koketoval již 
dřív, ale pořád se mi zdálo, že 
nemáme úplně ještě co uká-
zat. Tři roky po povodních 

už byla situace jiná a rozhodl 
jsem se, že obec do soutěže 
přihlásím. Naštěstí se mi po-
vedlo přesvědčit většinu za-
stupitelů, zaměstnanců obce 
a šli jsme do toho. Opět jsme 
dokázali, že když je potřeba, 
lidé se semknou a táhnou za 
jeden provaz. 

Čím myslíš, že si Rudník 
vítězství zasloužil?

Určitě díky v té době skvěle 
fungujícímu komunitnímu ži-
votu. V soutěži se prezentova-
ly snad všechny spolky, které 
v obci působí či působily. Dále 
jsme komisi zaujali, alespoň 
dle jejích slov, perfektně zpra-
covaným strategickým plánem 
a jeho plněním. Svou roli se-
hrálo i to, jakým způsobem se 
obec dostala z povodní. Obec 
zabodovala i skvěle fungují-
cím kulturním a sportovním 
vyžitím. Příkladná pro komisi 
byla i spolupráce zaměstnanců 
obecního úřadu s občany a za-
stupiteli při soutěži samotné. 
Zlatá stuha je zkrátka za vše 
v jednom. Což jsme v daném 
roce v konkurenci 36 obcí 
zvládli nejlépe my. Jsem rád, 
že obec posuzovala nestranná 
komise, jejímiž členy jsou lidé 
z různých profesí a koutů naší 
republiky, kteří nás posuzovali 
nezaujatě a o to více pravdivě. 
Zlatá stuha obci přinesla jeden 
milion korun.

V roce 2019 přibyla k té zlaté 
ještě oranžová stuha za spo-
lupráci obce se zemědělský-
mi subjekty. Odkud se vzala?

Ano, v roce 2019 jsme se do 
soutěže přihlásili podruhé. 
Komisi mimo jiné zaujala spo-

12 LET V KŘESLE STAROSTY

Je to o snaze a ochotě chtít něco změnit
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lupráce mezi obcí a Farmou 
Rudník při různých kultur-
ních akcích a hlavně při zá-
sobování pitnou vodou. Další 
spolupráce farmářů a obce 
byla v té době přes Místní akč-
ní skupinu Krkonoše, které 
Rudník předsedal (2017–2021) 
a jejíž pracovníci a členové se 
významně podíleli na prezen-
taci obce v soutěži. Po absolvo-
vání krajského kola jsme po-
stoupili do celostátního, kde 
jsme skončili na třetím místě 
a získali bonus 700 tisíc korun. 

Jedním z „tvých dětí“ byl 
i Den otců. Ten ještě víc obo-
hatil už tak pestrý kulturní 
život v obci. Nebylo by to i na 
tu modrou stuhu za spole-
čenský život?

Možná by i bylo, obec se po-
třetí nepřihlásila. Jednak už 
o další účast v soutěži nebyl 

zájem a pak už tu byla pande-
mie covidu-19. Co se týká Dne 
otců, je škoda, že se s ním už 
nadále nepočítá. Byla to tako-
vá odlehčená akce na léto. Ne-
chám se ale překvapit, třeba 
ho nahradí něco nového. 

Jak už jsi zmínil, ta všemož-
ná kulturní vyžití v obci 
narušila, jako všude jinde, 
covidová pandemie a opat-
ření s ní spojená. Troufám 
si říct, že tenhle průšvih byl 
stěžejním tématem tvého tře-
tího volebního období. Jak 
ses s touto krizí popasoval ty 
a potažmo obec?

Asi jako celým světem, 
i Rudníkem hýbala korona-
virová pandemie. Ta nám do-
slova házela vidle do všeho 
možného. Ať již do rozjetých 
akcí, do příprav nových, do 
společenského života, zkrátka 

do všeho. Všichni máme ještě 
v živé paměti mnohdy zmate-
ná vládní nařízení, kdy se je-
den čas mohli scházet pouze 
dva lidi na deseti metrech čtve-
rečních. Komplikovalo nám 
to například práci na novém 
strategickém plánu, který je 
vyloženě o setkávání se, opoz-
dila se nám stavba chodníků 
a v podstatě i všech ostatních 
staveb. Kulturní akce se ruši-
ly nebo se musely pořádat za 
přísných hygienických podmí-
nek apod. V době této krize se 
opět osvědčili naši hasiči a po-
mohli nám s rozvozem rou-
šek a dezinfekce pro všechny 
občany Rudníku. Spolu s mís-
tostarostou Jirkou Vondrákem 
jsme sháněli nejdříve roušky, 
pak dezinfekci, která nikde 
v republice v té době nebyla 
a k sehnání byla pouze v hmot-
ných rezervách v Čepru. Nako-

nec jsme ji sehnali i pro okolní 
obce. Pak obec ve spolupráci 
s nemocnicí v Trutnově zřídila 
na sále OÚ testovací místo, kde 
ve třech termínech bezplatně 
testovala občany na covid.  

Takže kdybys těch dvanáct 
let shrnul. Co považuješ za 
největší úspěchy, kterých 
Rudník pod tvým vedením 
dosáhl?

Je toho vícero. Jsem vděčný 
za nastartování kulturního 
života u nás v Rudníku. Jsem 
moc rád, že máme skoro všude 
opravené silnice, ať už státní, 
nebo krajské. Ono se to nezdá, 
ale i když je to cizí majetek, 
je potřeba ze strany obce vy-
víjet aktivitu k opravám. Ono 
i v jiných obcích vedou cizí sil-
nice a mnohde v bídném sta-
vu. Jsem pyšný na naši školu, 
v jakém stavu nedávno oslavi-

la šedesátiny. Jsem moc rád, 
že se podařilo řešit alespoň 
částečně bezpečnost chodců 
vybudováním chodníků a pří-
pravou dalších. Mám i radost 
z běžných a pro spousty lidí 
samozřejmých věcí, jako jsou 
dva výdejní boxy na zásilky. 
Jsem moc rád, že v centru obce 
už nestraší rozpadlá a vyhoře-
lá budova sokolovny a místo 
ní jsou dnes tenisové kurty, 
pumptrack a dětské hřiště. Je 
toho ještě mnohem víc a za to 
vše ovšem vděčíme celé řadě 
pracovitých a poctivých lidí. 

A co se ti naopak nepovedlo? 
Ať už z objektivních, nebo 
osobních důvodů

Toho bylo taky dost. Asi 
nejvíc mě mrzí, že se nám za-
tím nepovedlo postavit všude 
chodníky. Hlavně úsek ke ško-
le. On ten proces povolování 
staveb tohoto druhu trvá po-
někud delší dobu, než jsme si 
všichni mysleli a přáli. Na jed-
né straně je nápad a na straně 
druhé jsou například kom-
plikované majetkové vztahy 
a mnohdy nereálné představy 
majitelů pozemků. Nepovedlo 
se mi například ani začít re-

konstrukci kulturního sálu se 
zázemím a kuchyní. Na to bo-
hužel zatím nedošlo. Takových 
věcí by bylo víc. Ale proč vzpo-
mínat na to, co nebylo?

V loňských volbách jsi sice 
kandidoval, ale dopředu jsi 
dával najevo, že se o post 
starosty neucházíš. Přesto jsi 
zůstal jako řadový zastupi-
tel. Dění v obci tě tedy zají-
má i nadále. Co bys popřál 
současnému vedení obce, co 
bys jim doporučil, od čeho je 
odradil?

Přeju jim hodně zdaru 
a štěstí v nelehké práci. 

Zároveň s koncem mandátu 
jsi nastoupil na Lesnickou 
akademii v Trutnově. Jsou 
studenti poslušnější než 
rada, zastupitelstvo, zaměst-
nanci…?

Je to úplně jiná práce. Těžko 
hodnotit, jestli lepší, nebo hor-
ší. Prostě jiná.

Co se studentů týče – já čer-
pám z jejich krásného mládí 
energii a je mi dobře. 

Ptal se a za rozhovor děkuje 
Pavel Voňka
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Pohádkovou bytostí vysky-
tující se hojně nejen v naší 
obci, resp. v historických 
obcích Heřmanovy Sejfy, 
Bolkov, Javorník a Ar-
nultovice, je bezesporu 
vodník. Toho javornického 
jsme vám představili v mi-
nulém vydání. Nyní máte 
možnost seznámit se se 
sejfským a arnultovickým.

Vodník zachránce 

V dolních Heřmanových 
Sejfech bydlel v chatrném 
domečku jeden tkadlec. Byl 
to vdovec se dvěma syny ve 
věku deset a dvanáct let. Čas-
to u nich řádil vodník, který 
s nimi šprýmoval v hrnci na 
kamnech a dobíral si chlapce, 
kteří se vždycky rychle utíkali 
schovat k tátovi za židli. Táta 
sám byl na vodníkovo šprýmo-
vání zvyklý a nestaral se o to. 
Tkalcův bratr bydlel asi ho-
dinu cesty daleko, v Bolkově. 
Jednoho večera vodník řádil 
natolik, že otec se syny usnuli 
až pozdě večer. Sotva zabra-
li, vzbudilo je hlasité klepání 
na dveře a známý hlas pravil: 
„Máš okamžitě přijít za svým 
bratrem.“ Otec si chtěl zprávu 
ověřit, ale nikoho za dveřmi 
neviděl. Zamyšleně se oblékl. 
Musel s sebou vzít i oba syny, 
protože se kvůli vodníkovi báli 
zůstat sami doma. 

Byla už půlnoc, když všichni 
tři dorazili k bratrovi do Bolko-
va. Všude bylo úplné ticho. Po 
delším bouchání se zeptal hlas, 
kdo tam je a co chce. Tkadlec 
vyprávěl, že ho někdo volal, 
aby šel k bratrovi, a zeptal se 
bratra udiveně, co se tedy stalo. 
Bratr odpověděl: „Vůbec nic, šli 
jsme brzy do postele, protože 
jsme byli včera dlouho vzhůru 
a nikoho jsme k tobě neposí-
lali!“ „Divné, opravdu divné,“ 
odpověděl tkadlec. Jeho bratr 
řekl: „Zůstaneš dneska se syny 
u mě, kdo ví, co to mělo být za 
znamení.“ Rychle připravil sla-
měné lože a všichni se odebrali 
na kutě. K ránu se zvedla velká 
vichřice, takže tkadlec se mohl 
vydat na cestu domů až kolem 
poledne. Po cestě se dozvěděl, 
že strašlivá vichřice srovnala 
jeho domek se zemí. Sousedé 
mysleli, že tkadlec se svými 
syny zůstali v troskách domu. 
Vodník je zachránil. 

Vodník a jeho žena 

V Arnultovicích žil před lety 
velmi malý manželský pár, 
který byl kvůli své výšce často 
terčem posměchu. Jednou za 
teplé měsíční letní noci šel je-
den kluk z Heřmanových Sej-
fů domů do Arnultovic, když 
uviděl asi 50 kroků před sebou 
cupitat tento známý manžel-
ský pár. Ze zvědavosti a také 

proto, aby se mohl posmívat, 
zrychlil. Nebylo mu to ale nic 
platné, protože vzdálenost 
mezi nimi se nezkrátila ani 
o jeden loket. Kluk se tedy roz-
běhl a volal na ně. Malí man-
želé se ale ani v nejmenším 
nestarali o pronásledovatele 
a vzdálenost mezi ním a lili-
putány zůstávala stále stejná. 
U mostu při ústí Stříbrného 
potoka (Silberbach) do Bol-
kovského potoka (Seifenbach)* 
se oba pleskli oběma rukama 
do zadku a zmizeli. Odhodla-
ný kluk myslel, že se schovali 
pod mostem, a všechno kolem 

prohledal. Nenašel po nich 
žádnou stopu. Vodník se svou 
ženou z něj udělali blázna. 

*Silberbach – dnešní Čistá, pro-
tékající Terezínem. Seifenbach 
– dříve název potoka tekoucího 
z Bolkova až do Hostinného. Sou-
tok těchto potoků je na Bělidle.  

Z knihy Polkendorf –  
ein Dorf im Riesengebirge 
(Potsdam, 2004) přeložila  

Ludmila Jebavá. 
Upravila, úvodem  

a poznámkou opatřila 
Olga Hájková    

CYKLUS POHÁDEK A POVĚSTÍ Z NAŠÍ OBCE 

Vodníci 

Seifenbach v Arnultovicích, 30. léta 20. století  
(sbírka Krkonošského muzea ve Vrchlabí)

Vážení občané, obec vám nabí-
zí službu MUNIPOLIS – MOBILNÍ 
ROZHLAS, díky které vás budeme 
efektivně informovat přímo do 
vašeho telefonu. Kdo ještě nejste, 
tak se prosím přihlaste k odběru 
informací a už nikdy nezmešká-
te důležité novinky a upozorně-
ní z naší samosprávy. Informace 
podle vašich zájmů vám budeme 
posílat e-mailem, SMS nebo jako 
zprávu do aplikace. Služba je pro 
vás zdarma!

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS 
přináší?

– Upozornění na krizové události 
– výpadky energií, blížící se vich-
řice, dopravní uzavírky, varování 
před podomními prodejci apod.

– Novinky a důležitá upozorně-
ní z úřadu – poplatky, obecní 

zpravodaj, digitalizované hlášení 
z amplionů...

– Pozvánky na kulturní a sportov-
ní akce

– Možnost vyjádřit svůj názor v on-
line anketách

– Mobilní aplikaci samosprávy 
s užitečnými funkcemi
V registračním procesu si sami 

můžete nastavit, jaké typy informací 
vás zajímají (např. kultura, dopra-
va, majitelé zvířat). Doporučujeme 
vyplnit vaše telefonní číslo a ulici, 
abychom vás mohli rychle varovat 
v případě nečeka-
ných událostí (např. 
havárie vody, příva-
lové deště atd.). Vaše 
údaje jsou v bezpečí 
a v souladu s GDPR.

Aplikaci si můžete 
stáhnout pomocí QR 
kódu.

Mobilní rozhlas
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Mlynářské řemeslo je pova-
žováno za jedno z nejstar-
ších na území Krkonoš. 
Mlýny stávaly na pozem-
cích vrchnosti, později na 
pozemcích obecních a mly-
nářům byly za určitou 
daň pronajímány. Většina 
mlýnu v naší obci je cír-
kevní matrikou evidována 
až v druhé polovině 17. sto-
letí, ale v listinách města 
Hostinného je zachován 
zápis, který potvrzuje 
existenci mlýna v Heřma-
nových Sejfech již v roce 
1383. Mlýnů se v naší obci 
nacházelo několik.

Scharmův mlýn (č. p. 2)

Stával v místech bývalé 
hutě, pozdějšího bělidla. Jeho 
zakladatel byl podle církevní 
matriky Kasper Scharm starší 
v roce 1659. Podle opisu kup-
ní smlouvy byl tehdy mlynář 
zavázán platit Valdštejnům 12 
guldenů a 30 krejcarů a od-
vádět jim bezplatně 12 korců 
(přibližně 15 pytlů) mouky 
ročně. Byl povinen zdarma po-
skytovat mouku k přípravě sla-
du pro vaření piva v panském 
pivovaru, vodou z mlýnského 
náhonu zavlažovat panské 
louky a zásobovat jí panskou 
pilu a rybník. Za to mohl ne-
chat pást zdarma s vrchnos-
tenským dobytkem jednu svou 
krávu. Z pivovaru dostával 

z každé várky soudek piva jako 
deputát. Vrchnost mu každé 
tři roky poskytovala pomoc při 
údržbě mlýnského kola.

Ve vlastnictví mlýna se vy-
střídaly čtyři generace Schar-
mů až do roku 1777. V roce 
1835 staví Josef Karel Theer 
ze Silberštejna poblíž mlýna 
papírnu. Mlýn je přestavěn 
pro nové využití. O rok později 
klape vodní kolo papírenského 
zařízení i v Terezíně.

Silberštejnův mlýn (č. p. 1)

Místo starého mlýna ne-
chává Silberštejn na arnulto-
vickém pozemku při Lučním 
potoce vystavět mlýn nový. 
Ten mlel mouku do roku 1842, 
v roce 1844 je přestavěn k pa-
pírenskému využití. Později 
sloužil jako obytné stavení 
pro obsluhu vodní turbíny 
pohánějící generátor k výrobě 
elektrické energie (1905). Je 
to jediné stavení, které se jako 
připomínka bývalého mlýna 
dochovalo.

Dolní mlýn (č. p. 54)

Říkalo se mu schodový mlýn 
podle dřevěných schodů, kte-
ré vedly k hlavnímu vchodu. 
V církevní matrice je jeho exi-
stence zaznamenána již v roce 
1663. Prvním majitelem byl 
Martin Rücker. Do roku 1856 
se tu vystřídalo devět majite-

lů. Mlýn využíval vodu ze dvou 
náhonů, jednak náhonu na-
pájeného Sejfským potokem 
a dále náhonu z Lučního po-
toka (od Leopoldova). Posled-
ní majitel F. Kluge ho nechává 

v roce 1859 zmodernizovat 
a mouka se tu mele do r. 1877.

Pokračování o rudnických 
mlýnech v příštím čísle…

Petra Sekerková

Rudnické mlýny

Mlýn na Bělidle se dochoval dodnes (č. p. 60).

Mlýn na Bělidle zakreslený jako č. 8 
na mapě stabilního katastru (1841).

Dolní mlýn stával v místě dnešního železářství 
(mapa stabilního katastru, 1841).
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Poděkování za Tříkrálovou sbírku
Vážený pane starosto, i když v Rudníku probíhala sbírka 

již poněkolikáté, já osobně měla čest ji u vás organizovat 
teprve prvním rokem. Chtěla bych vám ještě jednou podě-
kovat za vřelé přivítání, milá slova a důvěru. 

Rudník přispěl k Tříkrálové sbírce 2023 
úžasnou částkou 48 158 Kč.

Pokladnička 048 – 8 250 Kč (vedoucí skupinky Petra Procházková)
Pokladnička 049 – 7 240 Kč (vedoucí skupinky Marcela Pažoutová)
Pokladnička 050 – 6 833 Kč (vedoucí skupinky Markéta Sládková)
Pokladnička 051 – 4 297 Kč (vedoucí skupinky Šárka Turynová)
Pokladnička 052 – 5 489 Kč (vedoucí skupinky Roman Turyna)
Pokladnička 053 – 7 743 Kč (vedoucí skupinky Lenka Seidlová)

Pokladnička 109 – 8 306 Kč (vedoucí skupinky Petra Steklá)

Výtěžek Tříkrálové sbírky roku 2023 bude použit na 
rozvoj Domácí hospicové péče, k financování psychotera-
peutických sezení pro pěstounské děti a k nákupu aktivi-
začních kufříku pro seniory. Výtěžek celé sbírky můžete po 
rozpečetění zhlédnout na našich webových stránkách na:  
www.trutnov.charita.cz

Ráda bych jménem Oblastní charity Trutnov poděkovala 
všem, kteří se Tříkrálové sbírky ve vaší obci zúčastnili, pod-
pořili ji a pomohli nám ji tento rok zrealizovat. 

Lucie Poláčková, koordinátorka Tříkrálové sbírky 
    Oblastní  charita Trutnov

Dne 9. února v podvečer se 
ve Vinárně uskutečnila další 
z cyklu zimních přednášek 
pořádaných spolkem Domov 
– pro náš Rudník. Tentokrát 
byla zaměřena na lokální a his-
torické téma, totiž na středo-
věké hledače drahých kamenů 
a rud v Krkonoších. Předná-
šející Otto Štemberka a Pavel 
Zahradník, autoři nedávno 
vydané knihy Cesty Vlachů, za-
světili posluchače do tajemství 
tzv. vlašských knížek, opatře-
ných prospektorskými znač-
kami, které se jim daří nalézat 
také v terénu od Trutnova až 
po Szklarskou Porębu. V jed-
né z nich dokázali identifiko-
vat i pravděpodobně nejstarší 
podobu Krakonoše. A jejich 
bádání není zdaleka u konce, 

jak mj. ukázaly další podněty 
směřující přímo od účastníků 
přednášky.  

Olga Hájková 

Cesty Vlachů Jarní tvoření

Divadelní představení Revizor

Druhá dílnička pro děti a ro-
diče se uskutečnila 26. února 
v jídelně DPS. Tématem tvo-
ření bylo jaro. Děti samy nebo 
s pomocí svých rodičů vyrobily 
spoustu krásných předmětů, 
které si odnesly domů.  

Iva Formanová
kulturní komise

Po delší době se do Rudní-
ka vrátilo ochotnické divadlo 
v podobě komedie Revizor od 
N. V. Gogola v podání ochotní-
ků VDS Vlastík Vrchlabí. Místo 
klasického sezení jako v divadle 
jsme vyzkoušeli posezení u sto-
lu s malým občerstvením. K na-
šemu milému překvapení to 
bylo dobré rozhodnutí, protože 

hned panovala přátelská atmo-
sféra. Představení se moc líbilo, 
a proto v divadlech budeme po-
kračovat. Už teď se můžete těšit 
na další divadelní představení 
s názvem Doba kamenná, které 
se uskuteční 23. dubna od 18 
hodin na sále obecního úřadu. 

Za SPOT30 Luboš Hampl
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Josefská zábava Vítání jara

NÁVŠTĚVA KRAJANŮ
Jako každoročně zavítají i letos v květnu do Rudníku ně-

mečtí krajané, z nichž někteří jsou ještě místními rodáky. 
Na sobotní podvečer 20. 5. je plánován společný program 
pro bývalé i současné obyvatele obce. V 17 hodin se usku-
teční koncert klasické hudby v kostele sv. Václava a poté 
(od 19 hodin) posezení v hotelu Auri (bývalá Arnika) za-
měřené jak na novinky z obce, tak na vzpomínky na staré 
Sejfy. Jste srdečně zváni. Tlumočení bude zajištěno. 

Kontaktní osoba: Olga Hájková (ohajkova@email.cz)

V neděli 19. února se usku-
tečnil tradiční rej masek v kul-
turním domě v Arnultovicích 
pod záštitou SDH Arnultovice. 
Kromě soutěží, diskotéky pro 
děti a tradiční závěrečné kou-

lované letos program obohati-
lo vystoupení kouzelníka v po-
dání Kaspar Magic. 

Dana Čápová 
SDH Arnultovice

Tradiční Josefská zábava se 
letos nesla v duchu filmových 
dvojic. Děkujeme všem účast-
níkům v převlecích. Měli jste 
je skvělé. O hudební zábavu se 
postarala pro nás zcela nová 
kapela Máně šibe, která to vý-
borně odstartovala a zábava na-
brala ty správné otáčky. Po nich 
vystoupila nám dobře známá 

kapela Mr. Stanyol, která zved-
la všechny od stolů na taneční 
parket. Děkuji členům kulturní 
komise, kamarádům a zaměst-
nancům obce za pomoc s orga-
nizací. A velké díky všem, co se 
přišli bavit, protože to děláme 
pro vás.

Iva Formanová 
kulturní komise

Hasičský dětský karneval

Stejný den, jako Josefská zá-
bava, tedy v sobotu 18. března, 
se v Rudníku konala další akce 
spojená s jarem – průvod ma-
sek v čele s moranou, která byla 
nakonec hozena do potoka. Pro 

děti byl připraven karnevalový 
rej a dovádění na sále pod tak-
tovkou hudebního divadla Hne-
dle Vedle. 

Iva Formanová 
kulturní komise
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Žáci čtvrté třídy si v prv-
ním březnovém týdnu poprvé 
vyzkoušeli práci v centrech. 
Tématem jejich práce napříč 
všemi stanovišti byl pravěk. 
V celém týdnu měli možnost 
vyzkoušet si centrum mate-
matiky, čtení, psaní, objevů 
a ateliéru. Každý den se tedy 
třída na dvě vyučovací hodiny 
proměnila v pravěkou jesky-

ni, kde žáci vytvářeli jeskynní 
malby, sestavovali jídelníček 
pračlověka nebo se seznamo-
vali s postavami Eduarda Štor-
cha z Lovců mamutů. Práce, 
i když v některých chvílích 
poněkud rušnější, se dětem 
líbila, snažily se pracovat svě-
domitě a pilně. 

Zuzana Krudencová, tř. uč.Jedna naše hodina tělocviku 
byla v únoru jiná. Udělaly jsme 
si, my holky z 6. a 7. třídy, malý 
výlet do nového vrchlabského 
bazénu. Užily jsme si plavání 
i blbnutí na toboganu a divo-

ké řece. Dokonce jsme si vy-
zkoušely i různé druhy skoků. 
Odměnou za naše sportovní 
výkony byla vířivka. Těšíme se, 
že pojedeme zase…

Sedmačky 

Žáci 9. třídy se zamýšleli 
nad tím, bez čeho se mla-
dý člověk dnes neobejde. 
Někteří přidali rovněž ny-
nější představy o životě.  
Často dnes slýcháme, že se 
svět mění. Ale nebylo tomu 
tak i v minulosti? Ten, kdo se 
zajímá o dějiny lidstva, určitě 
nalezne několik zlomových 
událostí, které svět posouvaly 
v oblasti techniky, lidské prá-
ce i trávení volného času. To 
vše bylo vždy spojeno s mění-
cím se vztahem k naší planetě 
Zemi, k přírodě a všemu živé-
mu na ní. Možná se přicházejí-
cí digitální gramotnost a život-
ní postoje lidí s odstupem času 
stanou dalšími přirozenými 
mezníky dějin. Možná oprav-

du prožíváme skokový vývoj 
a jsme v ohrožení umělou in-
teligencí, která bude řídit naše 
životy a my to ani nepoznáme.  
Názory deváťáků potvrzují, že 
jejich pohled na současnost je 
ovlivněn novými technologi-
emi, ale nezapomínají ani na 
tzv. měkké dovednosti člově-
ka, jeho vlastnosti a postoje:

„Musíme dobře umět praco-
vat s počítačem a jinými tech-
nologiemi, bez mobilu už se 
nikdo neobejde. Angličtina je 
samozřejmost. Důležitá je fi-
nanční gramotnost, vyznat se 
ve virtuálních měnách. Měli by-
chom být připraveni na názory 
ostatních, i když s nimi nebu-
deme souhlasit. Naučit se najít 
kompromis, spolupracovat, 

komunikovat. Ovládat 
stres, pracovat pod 
tlakem, dokázat se 
rozhodnout a dobře 
vyhodnotit krizové 
situace. Být opatrní, 
ohleduplní, empatič-
tí, zodpovědní, tole-
rantní a cílevědomá. 
Dokázat spolupraco-
vat v týmu, ale i umět 
samostatně chytře se 
rozhodnout. Hlídat 
si fyzickou kondici. 
Chtít rozeznat dobro 
od zla.“

Tak co myslíte, 
máme důvod obávat 
se dnů, měsíců, let… 
příštích?

Alice Kuhn-Gaberová

V úterý 21. února jsme se 
zúčastnily přehazované v Hos-
tinném, kde se sešlo 12 týmů 
škol z našeho okresu. Byly tři 
skupiny: A, B a C. My jsme si 
vylosovaly skupinu A, kde na-
šimi soupeři byly školy: Mladé 
Buky, Dvůr Králové a Gymná-
zium Vrchlabí. Nad těmito ško-
lami jsme vyhrály a postoupily 
do semifinále, což nás ohrom-
ně potěšilo. Zde nás ale čekal 
těžký soupeř – ZŠ Komenské-

ho Trutnov. Byl to opravdu 
boj o každý balon. Bohužel se 
vítězství nepodařilo. Čekalo 
nás tedy utkání o 3. a 4. místo 
s týmem Gymnázia Vrchlabí. 
Také tento zápas byl hodně 
vyrovnaný a plný adrenalinu. 
Rozhodl jeden jediný bod! 

Aby nám to nebylo tak líto, 
vzala nás paní učitelka na zá-
kusek. 

Dívky ze 7. třídy

Kdo obstojí? Turnaj v přehazované

Tělák v bazénu

Práce v centrech
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Když jsme s panem uči-
telem začali rozebírat téma 
dezinformací a medií, většina 
z nás už něco málo věděla, ale 
všechny ty aktivity, které pro 
nás pan učitel připravil, nám 
pomohly se ve světě sociálních 
sítí, reklam a dezinformací 
zorientovat ještě lépe. První 
půlrok jsme se tím zabývali 
poměrně dost a myslím, že to 
bylo užitečné. Ve skupinkách 
jsme si zkoušeli přiřadit typy 
dezinformátorů k ukázkám 
dezinformačních webů a pří-
spěvků, které tomu odpovída-
jí. Občas jsem byla zaskočena, 
co všechno jsou lidé schopni 
vypustit do světa jen kvůli 
lajkům, zhlédnutí nebo peně-
zům. Řekla bych, že o tomto 
by se mělo mluvit více, proto-
že je důležité a záleží na tom, 
na co reagujeme, co lajkuje-

me, co podporujeme, čemu 
věříme a hlavně co šíříme dál. 
Musíme si na to dávat pozor 
a vždy si informace ověřit. Na 
internetu se pohybují přede-
vším děti, které se dají velmi 
snadno zmanipulovat a ne-
musí to mít vždy pěkné ná-
sledky. Půlrok zabýváním se 
světem dezinformací mě nau-
čil dávat si pozor, nesdílet pří-
spěvky, články nebo cokoliv ji-
ného, když to nemám pečlivě 
ověřené, a chránit si své sou-
kromí. Je opravdu malá šan-
ce, že lidé nadobro přestanou 
manipulovat dalšími lidmi, 
ale vážně bych si přála, aby to 
mé děti a budoucí generace 
měly jinak. Aby tohle nemuse-
ly řešit a internet pro ně byl 
bezpečné místo. 

Denisa Parasičová, 9. třída

Letošní lyžařský výcvik jsme 
si naplánovali na předpokláda-
ný ideální termín, tedy začátek 
ledna 2023, kdy jsme očekávali 
sníh. Vyrazili jsme již poně-
kolikáté do lyžařského Fami-
ly Skiareálu v Dolním Dvoře. 
Z důvodu covidové přestávky 
se mohli výcviku zúčastnit 
žáci 7. a 8. třídy. Bohužel nám 
letošní zima potřebné pod-
mínky nenabídla, po sněhu 
a mrazu ani památky, dokonce 
i velké lyžařské areály zavíra-
ly provoz. Proto považujeme 
úspěšné absolvování výcviku 
tak trochu za zázrak. Po ce-
lou dobu jsme totiž sjížděli 
sjezdovku jako o závod, pouze 
výcvik na běžeckých lyžích ne-
byl z pochopitelných důvodů 
možný. O to více si žáci užili 

sjezdové lyže a pokroky byly 
den co den znát, což dokázali 
na závěrečných závodech. Kaž-
dý den po výcviku nás čekal ve-
černí program za doprovodu 
kytary a dostalo se i na různé 
soutěže a kvízy. Cenu výcviku 
příznivě ovlivnila doprava, kte-
rou letos obstarali arnultovičtí 
hasiči a náš pan školník slu-
žebním vozem. Za to jim moc 
děkujeme. Celkově lze hodno-
tit výcvik jako velmi úspěšný 
a myslím si, že i děti, dle jejich 
vyjádření, si pobyt i lyžování 
moc užily. Zároveň se přiučily 
novým věcem ve sjezdovému 
lyžování, a tím objevily kouzlo 
pohybu a sportu obecně.

Vladimír Tremer  
a žáci 7. a 8. třídy

Dezinformace

Lyžařský výcvik 2023

ZÁPIS DO 1. TŘÍDY
Dne 5. dubna 2023 od 15.30 hod. zveme 
budoucí prvňáčky a jejich rodiče k zápisu 
do 1. třídy 2023/24. Letos budou všech-
ny děti najednou ve třídě s paní učitelkou 
Hanou Filipčíkovou, jejich budoucí třídní 
učitelkou. Společně si zazpívají a seznámí 
s prostředím školy. Mezitím rodiče pode-
píší potřebnou dokumentaci odpovídající legislativě. Prosím ro-
diče (zákonné zástupce), aby s sebou přinesli rodný list dítěte 
a svůj občanský průkaz.

Zákonná kritéria přijímání:
Předpokládáme otevření jedné třídy  
s maximálním počtem 30 žáků.

Těším se na nové žáky školy a budoucí spolupráci s rodiči.

Alice Kuhn-Gaberová, ředitelka školy
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V pondělí 30. ledna pro nás, 
žáky druhého stupně, zorgani-
zovala paní učitelka Švábová 
kulturní výlet do Klicperova 
divadla v Hradci Králové. Ten-
tokrát jsme zhlédli divadelní 
představení PRAŠINA, které 
nás překvapilo svým dějem 
a moderním zpracováním. 
Hlavními hrdiny byly tři děti 
v pubertálním věku 13–14 let. 
Celá divadelní hra se odehráva-
la v současnosti a v době mo-
derních technologií, kterých 
se museli hrdinové z důvodu 
výpadku energie vzdát, což 
by tedy pro nás bylo zcela ne-
představitelné. 

Příběh obsahoval několik 
dramatických scén, humor-

ných scének a nechyběly ani 
romantické chvilky, které byly 
u diváků v sále zřejmě oblí-
bené. Výkon herců se nám 
líbil natolik, že je náš hlasitý 
a dlouhý potlesk donutil za 
námi přijít a uklonit se ještě 
minimálně pětkrát. 

Po dvouhodinovém předsta-
vení jsme se samozřejmě jako 
vždy stavili v OC Futurum, 
všem nám vyhládlo a nemohli 
jsme se dočkat, až naplníme 
žaludky vším možným. A jas-
ně, těšili jsme se i na nákupy. 
Všem se nám to moc líbilo a tě-
šíme se na další suprový výlet! 

Denča Parasičová,  
Nikča Brádlová a Kuba Pešout

KLICPEROVO DIVADLO HRADEC KRÁLOVÉ

PRAŠINA (Vojtěch Matoha)

Po Novém roce jsme prosili 
a volali na Krakonoše, aby nám 
poslal snížek, jelikož naše dě-
tičky začaly jezdit na lyžařský 
výcvik, který proběhl 12.–16. 
ledna ve Family Skiareálu Dolní 
Dvůr. Na lyže se postavily i děti, 
které na nich nikdy nejezdi-
ly. Závěrem týdne sjely kopec 
všechny, včetně nejmladších ka-
marádů. Děti byly nadšené a vy-
naložily spoustu úsilí a snahy, 
nikdo to nevzdal předem a my-
slíme, že se to vyplatilo, protože 
lyžují. Byly jsme pyšné my, ale 
i instruktoři na sjezdovce.

Tento rok jsme úspěšně ukon-
čili desátý ročník pohybového 
projektu pro děti z mateřských 
škol pod názvem Sportovní 
školička. Každá hodina začína-
la rozcvičkou a byla zaměřena 
na jiný sport, jednou si zahrály 
fotbal, další týden hokej, basket, 
zdolávaly různé překážkové 
dráhy rozděleny vždy do dvou 
družstev. Rádi bychom touto 

cestou poděkovali pánům in-
struktorům, kteří se vždy plně 
věnovali všem dětem s trpěli-
vostí a úsměvem. Těšíme se na 
další spolupráci.

Měsíc únor byl v naší školce 
plný zajímavých akcí. Uspořá-
dali jsme pro rodiče předškol-
ních, ale i mladších dětí besedu 
se speciální pedagožkou, za-
měřenou na školní zralost dětí. 
Děkujeme rodičům za účast.

Navštívilo nás loutkové di-
vadlo Pernštejn s pohádkou 
V říši víl a skřítků. Děti upřeně 
sledovaly děj pohádky a herci 
sklidili veliký potlesk.

Stále nás navštěvuje lektor 
z Malé technické univerzity 
Liberec, děti získávají nové vě-
domosti a jsou vždy odměně-
né diplomem.

Ke konci února u nás v ma-
teřské škole proběhlo jedno 
z nejoblíbenějších témat, a tím 
je karneval. Děti se proměnily 
v nejrůznější pohádkové by-

tosti a již od rána se zapojily 
do karnevalového veselí. Plnily 
disciplíny, pohrály si s nafuko-
vacími balonky, přetahovaly se 
lanem, pobíhaly za vypuštěný-
mi bublinkami a hlavně úplně 
šťastné tancovaly na veselé po-
hádkové písničky. Odměnou 
pro ně bylo hledání ukrytého 
pokladu, předání drobných 
dárečků a karnevalových čepi-
ček. Závěrem bychom rádi po-
děkovali rodičům za vzornou 
spolupráci při výrobě masek, 

čímž přispěli k příjemné at-
mosféře karnevalového veselí.

Přejeme krásné jarní měsíce!

Kolektiv MŠ

Zprávičky ze školky

V únoru jsme se v družině 
seznámili se psí smečkou Jirky 
Vondráka. Děti se dozvěděly 
informace o plemenu aljašský 
husky a poznaly vybavení pro 
jízdy se psím spřežením. Nako-
nec měly možnost si samotnou 
jízdu za spřežením pejsků vy-
zkoušet. Děkujeme za příjem-
ně strávené odpoledne plné 
nezapomenutelných zážitků.

Karneval v družině jsme ten-
tokrát pojali trochu jinak. Děti 
si své masky nepřinesly z do-
mova, ale vyrobily si je samy. 
Všechny se do tvoření zapojily 
s nadšením a masky se moc 
povedly. Odpoledne plné sou-
těží a tancování si náramně 
užily.

Vychovatelky ŠD

Školní družina
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Pomalu bude končit nadvlá-
da zimy a budeme se těšit na 
teplejší počasí. Pro nás nasta-
ne každoroční maraton, kte-
rým musí každý člen výjezdo-
vé jednotky projít, bez toho se 
nesmí účastnit zásahů a tech-
nických pomocí. Bez řádného 
školení (opakování je matka 
moudrosti), které probíhá ve 
školicí místnosti, ale také na 
stanici HZS Vrchlabí (dýchací 
technika, spojový řád, zdravo-
věda, motorové řezací a roz-
brušovací pily). Bude ale také 
probíhat praktické cvičení, 
školení venku, tak snad bude 
přát počasí. Tento rok nás če-
kají lékařské prohlídky každé-
ho člena výjezdové jednotky 
a hlubší kontrolou projdou 
členové s osvědčením nositele 
dýchací techniky.

Myslím, že by v tomto člán-
ku stálo za zmínku naše záze-
mí, kde provádíme veškerou 
činnost k akceschopnosti jed-
notky. Každou druhou neděli 
v měsíci máme stanovenou 
brigádu (školení), čeká nás 
velká akce, přestavba úlož-
ného prostoru výzbroje ve 
výjezdovém vozidle Gazelle. 
Bohužel původní rozmístění, 
které máme, nestačí z důvodu 
rozšíření vybavenosti a akce-
schopnosti jednotky. Při vy-
hlášení výjezdu bude možné 
použít jak CAS s jedním druž-
stvem, tak i Gazelle s druhým 
družstvem pro rychlejší po-
moc v našem velkém katast-
ru. Provádí se protáčení všech 
zařízení se spalovacím moto-
rem pro kontrolu funkčnosti, 
kontrola bezpečnostních prv-
ků, těsnost, kontrola náplně 
pohonných hmot, olejových 
náplní, vše musí být v kondici 
a připravené k použití. Samo-
zřejmostí, co musí být připra-
vena k okamžitému výjezdu, 

jsou vozidla CAS, Gazelle, Ford, 
čtyřkolka, která musí mít stále 
naplněné nádrže. Abych to vše 
shrnul, vedení JPOIII Rudník-
-Arnultovice (velitel jednotky 
Petr Birtus, zástupce David 
Čáp, co se týká techniky a od-
povědnost za CAS 20/4000/240 
S2R – Luboš Sahánek, Gazelle 
– Michal Hronek, DA Ford – Jiří 
Kopal, čtyřkolka – Jiří Kopal, 
Jakub Celar, dohled nad všemi 
vozidly, garážmistr – Luboš Sa-
hánek, dýchací technika – Jiří 
Kopal, Jakub Celar, motorové 
pily – Jan Soukup, vysílačky 
a tablety ve vozidlech – Jakub 
Celar, za provozuschopnost 
a údržbu PPS-12, PS-8 – Zde-
něk Zeman st., Jakub Celar, 
Petr Birtus) je zodpovědné za 
akceschopnost a připravenost 
popisovaných vozidel, vybave-
ní, zařízení a také členy pra-
covní skupiny. Ale jsou i další 
členové výjezdové jednotky, 
kteří odpovídají za svěřenou 
výstroj, která neodmyslitelně 
patří k ochraně zdraví a bez-
pečnosti při zásahu. Prostě 
jsme skupina lidí, kteří tuto 
činnost dělají srdcem, věnuje-
me jí každý volný čas a chceme 
pomáhat tam, kde je to po-
třeba. Proto bych chtěl všem 
poděkovat touto cestou za 
veškerou činnost, odhodlání, 
trpělivost a nasazení při čin-
nosti spojené s hasičinou.

Od počátku roku má jednot-
ka osm výjezdů (čerpání vody, 
2× monitoring, požár domu, 
požár sazí v komíně, technic-
ká pomoc – vývrat stromu, po-
žár štěpky, technická pomoc 
– vývrat stromu, požár nízké 
budovy).

Děkujeme všem, co nám fan-
díte, rádi nás vidíte a podporu-
jete nás. 

Petr Birtus 
velitel jednotky JSDHO

Hasiči JPOIII Rudník-Arnultovice
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Máme tu konec března, po-
malu na nás kouká jaro a my se 
letos chystáme na naše aktivity. 
Máme za sebou ještě loňské roz-
svícení vánočního stromu, které 
proběhlo 10. 12. 2022. Sešlo se 
nás hodně a navštívil nás pan 
starosta Steklý i pan místosta-
rosta Stuchlík s dcerkou. Dětem 
jsme rozdali balíčky, které jsme 

dostali od obce, a moc za ně 
děkujeme. K našim stálým pří-
znivcům se přidali i noví občané 
Javorníku a další z okolí. Naše 
bramboráky, žebra a klobásy 
chutnaly natolik, že udírna zela 
ještě před koncem prázdnotou.

Dojedeme březen a v dubnu 
se už budeme připravovat na 
naše tradiční čarodějnice. No 

a kdy budou? To je přeci jas-
né a sejdeme se na louce jako 
vždy 30. 4. 2023. Opět postaví-
me májku a připravíme spous-
ty dobrot a hranici a pobavíme 
se společně u krásného ohně.

V květnu se chystáme na ná-
vštěvu k našim přátelům SDH 
Stonava a navážeme ještě přá-
telství i s polskou stranou. 

No a na léto v době prázd-
nin chystáme něco většího, ale 

musíme doladit termín a vše 
potřebné, co je třeba. O tom 
zavčasu dáme vědět.

A také od nového roku se 
k nám přidali dva nováčci, 
a tímto je vítáme.

Tak všem krásné nastávající 
jaro a těšíme se na vás.

Vaši hasiči SDH Javorník!

Silvie Fléglová 
SDH Javorník

SDH Javorník

Takto by se dal nazvat za-
čátek nového roku 2023, kdy 
jsme v prvních lednových 
dnech opravdu odpočívali. 
Bohužel ne na dlouho, jelikož 
se chystala výroční valná hro-
mada SDH Arnultovice. Co se 
této sešlosti týče, byl jsem mile 
překvapen návštěvností členů 
SDH a pozvaných hostů.

V dalším týdnu proběhl 
tradiční hasičský ples, na kte-
rém jsme přivítali kamarády 
z „jihu“ (Kardašovy Řečice), se 
kterými se vzájemně navště-
vujeme. Děkuji všem ostatním 
návštěvníkům plesu za podpo-
ru hasičů a velkou účast. 

V únoru byl pro děti připra-
ven karneval a s podporou obce 
Rudník mohly děti zhlédnout 
krásné představení kouzelníka. 
Všechny byly nadšené a rády 
pomáhaly při představení.

Po těchto akcích jsme se 
opět vrátili už na soutěže, kde 
naši nejmenší reprezentovali 
SDH a obec v závodě zdatnosti 
TFA v Hořicích.

Na tuto akci musím navázat 
informací, že se naše SDH při-
hlásilo do ligy TFA o nejsilněj-
šího hasiče. Tato soutěž bude 
probíhat v Rudníku za obec-
ním úřadem dne 15. 4. 2023 
pro dospělé ženy a muže, 16. 

4. 2023 budou soutěžit starší 
děti mladší a přípravka.  

Krásná akce, která se bude 
konat 1. 4. 2023 v KD Arnul-
tovice, se jmenuje Rockové 
legendy. Už tento název napo-

vídá, že půjde o hudební seriál 
rockových skupin, které větši-
na lidí zná dlouhá léta.

Na 8. 4. 2023 jsme si opět 
naplánovali turnaj ve stolním 
tenisu pro neregistrované a už 
jsme sami natěšeni, kdo že to 
letos vyhraje.

1. 5. 2023 by se opět měly 
rozeznít zvuky traktorů a ale-
gorických vozů, jelikož se 
bude pořádat průvod vesnicí 
z Bělidla od prodejny COOP 
k Soudku a zpět ke kulturáku 
v Arnultovicích.

Tímto jsem v rychlosti nastí-
nil činnost hasičů z Arnultovic 
a opět děkuji všem za jejich 
podporu a přízeň. 

Michal Hronek 
starosta SDH Arnultovice

SDH ARNULTOVICE

Odpočatí a připravení
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Sportovní klub plnokon-
taktního karate stylu 
kjokušin Okami Team 
nezahálí ani v roce 2023. 
Novou sezonu zahájil 
hned první lednový pátek 
– na Tři krále – společným 
tréninkem rudnických 
i vrchlabských členů 
všeho věku v tělocvičně 
ZŠ v Rudníku a dortem 
k týmovým osmým naro-
zeninám. Právě v rudnické 
školní tělocvičně se totiž 
konal 5. ledna 2015 histo-
ricky první trénink a tým 
zůstává svému rodišti věr-
ný. Ostatně je to vzájemné 
– ani Rudník nezapomíná 
své karatisty a karatistky 
podporovat a fandit jim.

Rok 2022 byl pro náš tým 
opravdu pěkný a úspěšný. Roz-
rostli jsme se v Rudníku na 
dvojnásobný a ve Vrchlabí na 
trojnásobný počet členů. Máme 
mistra republiky v české lize 
kjokušin karate Matěje Tošov-
ského, mistryni republiky Adélu 
Tošovskou a vicemistryni repub-
liky Elišku Štemberkovou. A po-
prvé jsme změřili síly na elitním 
turnaji mistrovství Evropy WKB 

v kjokušin karate v polské Dę-
bici. A teď už pilně a naplno 
trénujeme na úspěšnou účast 
v turnajích roku 2023.

První turnaj, na který se 
letos chystáme, bude jedno 
z úvodních kol Polské ligy 
kontaktního karate v Chrząs-
towicích u Opole 19. března 
(po uzávěrce tohoto vydání, 
pozn. red.). Na apríla, přesně 1. 
dubna, pak nebudeme chybět 
u zahájení české Ligy (shin)
kyokushin karate v Marián-
ských Lázních. Ještě v dubnu, 
konkrétně na Den Země 22. 
dubna, se chystáme k našim 
blízkým polským kamarádům 
na Lubawka Cup 2023. Ještě 
v prvním pololetí nás čeká také 
druhé kolo české ligy ve Franti-
škových Lázních a rádi bychom 
se zúčastnili také Karpatského 
poháru v kjokušin karate ve vý-
chodopolském Rzeszówě.

Tréninková aktivita přede-
vším Kuby Runštuka a Tondy 
Kašpara se pak upírá k první-
mu květnovému víkendu, kdy 
by oba (snad i s Matějem To-
šovským) chtěli zabojovat na 
letošním mistrovství Evropy 
WKB, které se tentokrát bude 
konat ve španělské Barceloně. 

Snad všechno klapne a bude-
me moci s výpravou, bohatší 
letos právě o rudnického Kubu 
Runštuka, do Španělska vyrazit 
a ukázat, co jsme natrénovali.

Důležitou součástí naší spo-
lečné přípravy jsou zkoušky ka-
ratistické dovednosti a zdatnos-
ti. Absolvovali jsme jedny (pro 
10. a 9. kju – tedy na oranžový 
pásek nebo oranžový pásek 
s modrým proužkem) v první 
polovině února. O prvomájo-
vém víkendu pořádáme Bushido 
Camp – soustředění celé národ-
ní sekce asociace World Kyo-
kushin Budokai v osvědčeném 
a skvělém místě – Údolí Naděje 
v dolním Kořenově na hranici Ji-
zerských hor a Krkonoš. A tam 
se odehraje i letní soustředění 

WKB Czech Republic Summer 
Camp. Jednáme také o účasti 
zajímavých trenérů zvučných 
jmen a skvělých bojových zku-
šeností, kteří se o vedení na-
šich soustředění podělí s naším 
senseiem Miroslavem Khudou. 
A právě soustředění jsou udá-
lostmi, kde mohou své zkoušky 
skládat zkušenější borci, dokon-
ce až do 3. kju (zelený pásek 
s hnědým proužkem).

Sledujte nás na našem Face-
booku @okamiteam, webu 
www.okamiteam.cz, v Rudnic-
kých novinách nebo Vrchlabin-
kách. Nezapomeňte nám fan-
dit, a kdybyste se k nám chtěli 
přidat, moc rádi vás uvidíme.

Jakub Kašpar

OKAMI TEAM 

Těšíme se na další zápasy doma i venku

www.okamiteam.cz

http://www.okamiteam.cz
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Den splněného snu
Nejdelší, nejmasovější, 
nejstarší.  Tři slova, která 
definují Vasův běh ve 
Švédsku – legendární 
Vasaloppet. 

Na v pořadí již 99. ročník je-
deme tři – Jirka Stuchlík, Ruda 
Procházka a Jarda Hanč (ten se 
úspěšně zúčastnil závodu již 
v loňském roce). Do Švédska 
přijíždíme s mírným předsti-
hem, a tak máme pár dnů na 
poznávání tratě a okolí. Proje-
deme si část tratě závodu v oko-
lí 50. kilometru a dále uprave-
ný areál v Malungu, kde jsme 
ubytovaní v chatkách místního 
kempu. Sobotní odpoledne se 
věnujeme alchymii ve znamení 
mazání běžek. A protože je mís-
to pro servis běžek velice malé, 
setkáváme se zde s ostatními 
„účastníky zájezdu“ (z Čech 
nás jel plný autobus), a je tedy 
prostor na výměnu svých zku-
šeností a fíglů s mazáním. Ráno 
5. března 2023 ve 4.00 odjíždí-
me do Sälenu na start. V 5.30 
se otevírají startovní bloky pro 
jednotlivé vlny. Ukládáme běž-
ky do stopy a jdeme udělat po-
slední přípravy na start. Ten je 
v 8.00. To je ten moment, kdy se 
masa 15 800 závodníků dá do 
pohybu, aby zdolala 90 kilome-
trů dlouhou vzdálenost. 

První stoupání není snad ani 
tak náročné svým převýšením 
jako spíše to množstvím lidí va-
lících se jako lavina do úzkého 

koridoru ihned po startu. Ubrá-
nit košíčky hůlek je v tu chvíli 
nejdůležitější. Po drobném sně-
žení na startu není na vrcholu 
stoupání ani památky a svítící 
sluníčko nás vítá na náhorní plo-
šině spolu s ledovým severákem, 
který nám naštěstí fouká do zad. 
Přes lesy, otevřená prostranství 
i zamrzlá jezera nádhernou se-
verskou přírodou kilometr za 
kilometrem ukrajujeme trasu. 
První, druhý, pátý, padesátý, 
osmdesátý kilometr a najednou 
se před námi otevře výhled na 
kostelní věž v cílovém městě 
Mora. Poslední stoupání, posled-
ní metry a Jirka s Rudou protí-
nají cílovou pásku v čase 9 hodin 
20 minut od startu. Jarda dojíždí 
kousek za nimi v čase 9:54. 

Rudolf Procházka
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Vážení čtenáři, v rámci 
aktivit, které plánujeme 
na rok 2023, bude krom 
jiných i příprava nové 
soutěžní aktivity, která 
bude spočívat v závodech 
podomácku složených 
samohybů (tzn. závodních 
kár). Akce se připravuje 
na sobotu 10. 6. 2023.  

Protože se bude jednat o zá-
vody doma vyrobených stro-
jů, jejichž příprava může být 
časově náročnější, vyzýváme 
tímto všechny potenciální zá-
vodníky, kteří budou mít chuť 
si zazávodit, aby si pomalu za-
čali připravovat své stroje.

V závodu nezáleží jenom na 
rychlosti, jakou projedete od 
startu k cíli. Neméně důleži-
tým, ba dokonce důležitějším 
prvkem závodu bude origi-
nalita závodního vozu, jeho 
estetické provedení a show, 
kterou závodní tým divákům 
předvede.

Závodu se budou moci zú-
častnit závodníci starší 14 let. 
Všichni pojedou na svoji zod-
povědnost. Káru bude moct ří-
dit pouze jedna osoba, v týmu 
však mohou být až čtyři jezdci. 
Závodník musí použít přilbu 
a musí být způsobilý jízdy, tzn. 
u závodníků bude striktní zá-
kaz alkoholu v krvi. 

Stroj se smí pohybovat jen 
svou tíhou. Může být maxi-
málně 3 m dlouhý, 1,5 m širo-
ký a 2,5 m vysoký. Maximální 
váha je 100 kg bez řidiče. Jaké-
koliv brzdové ústrojí v káře je 
silně doporučeno.

Celá trasa bude připravena 
v úseku betonového chodní-
ku mezi Terezínem a základní 
školou, přičemž v den závodů 
bude chodník uzavřen. 

Trasa bude mít cca čtvrt ki-
lometru a z velké části povede 
po asfaltovém tělese chodníku 
s tím, že dojezd bude v travna-
té části. 

Den jako takový bude konci-

pován nejen jako soutěžní, ale 
i společenský, takže pokud nám 
počasí dovolí, všichni si užijeme 
mnoho zábavy a napětí. 

Protože příprava takové 
akce bude náročná a bude po-
třeba do startu závodu předat 
ještě další informace, je pro 
tuto událost založena speciál-
ní stránka, kterou najdete na 
adrese: https://www.facebook.
com/groups/rudnickekary

Přihlášky závodních týmů je 
možné posílat do 21. 5. 2022. 
Na adresu info@spot30.cz sta-
čí pouze napsat:
– Že se hlásíte
– Počet členů týmu
– Název týmu a případně 

název káry
– Adresu a kontaktní údaje 

(telefon a e-mail)

Michael Čakrt

BĚŽECKÉ STOPY

Rok od roku je to se zimou v Krkonoších 
horší. Krakonoš nám dolů moc sněhu 
neposílá, asi i  proto, že ho sám má na 
vrcholcích málo. I  přes všechny rozmary 
počasí se nám podařilo dvakrát část bě-
žeckých stop upravit. Kdo je vyzkoušel, 
ví, že se zrovna vydařilo i  počasí a  bylo 
to na běžkách úplně pohádkové. O dob-
ře vyříznuté stopy a  tréninkové kolečko 
u základní školy se postaral Radek Dostál. 
Děkujeme i  za kladná hodnocení běžec-
kých stop od běžkařů. Tak snad zase za 
rok v běžecké stopě. Skol! 

Jirka Stuchlík

Rudnické káRy

VZPOMÍNKA

V polovině ledna nás hluboce zasáhla smutná 
zpráva o úmrtí Jirky Taclíka. Jirka celý život žil 
a pracoval v okolí v Rudníku, kde jsou otisky 
jeho práce. Nejen v podobě staveb a oprav, ale 
i činů. Založil TJ-Ski Rudník, se kterým připravoval 
spoustu akcí pro kamarády a Rudničáky. Jednou 
z jeho největších akcí je Rudnickej vejšlap. Je jeho 
zásluhou vybudované posezení u Křížku, obnovení 
kříže a běžeckých stop pro lyžování. Jirka žil 
život naplno až do konce. Až se budete rozhlížet 
u Křížku nebo vyrazíte na Rudnickej vešlap, 
vzpomeňte si na něj. Jirko, děkujeme! 

Kamarádi 

Musher Jiří Vondrák z Rudníku po-
desáté vyhrál třídenní závod psích 
spřežení v Krkonoších Ledová jízda 
a navýšil rekordní počet prvenství. 

Ve 29. ročníku absolvoval 98,5 kilo-
metru v náročném horském terénu 
s běžkařem Davidem Chaloupským 
z Hradce Králové v tandemu za 6 hodin 
a 12 minut. Příští rok se chystá startovat 
na vytrvalostních nonstop závodech na 
400 km ve Skandinávii.

Celý článek si můžete přečíst na odka-
ze – viz QR kód.

Jan Braun
Zdroj: Krkonošský deník

Musher Vondrák vylepšil rekord

https://www.facebook.com/groups/rudnickekary
https://www.facebook.com/groups/rudnickekary
mailto:info@spot30.cz
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KDY AKCE KDO

1. 4. Rockové legendy SDH Arnultovice

8. 4. Turnaj ve stolním tenise SDH Arnultovice

15. 4. TFA dospělí SDH Arnultovice

16. 4. TFA děti SDH Arnultovice

23. 4. Doba kamenná, divadlo SPOT30

30. 4. Čarodějnice obec Rudník

30. 4. Čarodějnice Hasiči Javorník

1. 5. Prvomájový průvod SDH Arnultovice

květen Favorit sraz TJ-SKI Rudník

květen
Den otevřených dveří na 
kynologickém cvičišti Rudník

3. 6. Den dětí + ukázky výcviku psů Myslivecký spolek 
Janovice-Rudník

10. 6. Rudnické káRy obec Rudník

24. 6. Noční hasičská soutěž SDH Arnultovice

29. 7. Rudnický food swap festival obec Rudník

27. 8. Arnultovické šedesátky SDH Arnultovice

2. 9. Cesta do pohádky SPOT30

9. 9. Lázeňské klání DOMOV z.s.

16. 9. Hasičská zábava SDH Arnultovice

23. 9. Svatováclavské slavnosti obec Rudník

říjen 23 Drakiáda TJ-SKI Rudník

28. 10. Halloweenská stezka obec Rudník

25. 11. Mikulášská besídka SDH Arnultovice

2. 12.
Mikulášská besídka plus 
rozsvícení stromečku obec Rudník

9. 12. Rozsvícení stromečku Javorník SDH Javorník

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

K 31. 12. 2022 měla obec Rudník 2006 obyvatel (pouze občané 
České republiky), z toho 993 žen a 1013 mužů. Narodilo se 14 
dětí, zemřelo 28 obyvatel.

Údaje byly zpracovány na základě souhlasu jmenovaných osob, 
popř. zákonných zástupců.
      
NAROZENÍ: Klára Sehnalová, Klaudie Schwarzová, Ondřej Řehák
Vítáme tě na svět!

ÚMTRÍ: Hana Brádlová, Milan Licek, Květoslava Skalská
Zachovejme tichou vzpomínku...

Zpracovala: Kateřina Lukavcová

Ukliďme 

Rudník

Sejdeme se v 9 hodin 
před obecním úřadem 
Pytle a rukavice zajištěny, 

nezapomeňte na pevnou obuv! 

Máš dotaz, volej 
602 062 761 

V měsíci březnu oslavila krásné životní 
jubileum 98 let paní Libuše Kubečková. 
Do dalších let přejeme hlavně pevné zdraví!
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